
Názory a komentáře 

Proč nám to děláš, HP?
Před časem jsem měl na vyzkoušení celou řadu zařízení HP, protože loňský podzim měla tahle firma

extra silný. Navíc předtím schroupala - a zdá se, že i "zažila" - Compaq, čímž se její produkty "poněkud" 
namnožily. Zároveň jsem si ale u HP všiml trendu, který má kořeny v hluboké minulosti, který se mi 
zároveň vůbec nelíbí a který dnes začíná být trendem bohužel i u jiných. Je to trend nepříjemný, trend, 
před kterým byste měli být varováni, a zároveň trend, na který je třeba se zeptat předtím, než si ten který 
výrobek zakoupíte. 

Začalo to vlastně už před lety, kdy jsem si koupil skener od HP. Byl to skener ve své době takzvaně 
lepší, blížící se vrcholu "amatérské třídy". Tenkrát mi nevadilo, že se k němu nedodává samostatný 
ovladač, nevěnoval jsem tomu pozornost. Jak snadno se člověk mýlí... 

Ovladač byl součástí velkého balíku softwaru a vše se muselo instalovat naráz. Až letos na podzim 
jsem si uvědomil, že to, co HP provedl u skenerů, nyní provádí i u tiskáren. Zkrátka nedodává samostatné
ovladače, nýbrž jen balík softwaru, jehož součástí je i ovladač. 

A NA PROBLÉM JE ZADĚLÁNO! 
Pokud totiž z nějakého důvodu nenainstalujete celý software, máte smůlu. Přejdeteli na nový 

operační systém - a to bylo u mě jasně znát při přechodu z W98 na W2000 -, musíte počkat, až někdo 
upraví celý aplikační software, což nepochybně trvá déle, než jen předělat ovladač. Nehledě na to, že jste
firmou tlačeni do používání pouze jejích aplikací či aplikací kompatibilních. Žádná fototiskárna - a že jsem 
jich měl na podzim požehnaně - neměla klasické ovladače! Měly ho zasutý kdesi v balíku softwaru. Dvě z 
nich jsem vůbec na dvou různých počítačích pod Windows 2000 nenainstaloval. 

Problém? HP ho koneckonců nemá, má ho hlavně potenciální majitel, a tedy i já! Já vím, že se mi 
tyhle věci stávají daleko častěji než jiným, a když na to přijde, jsem za to i placen, ale je takovéto "ušití na 
míru" vůbec dobré pro uživatele? Na tuhle otázku si musí odpovědět každý sám. Měl by ji ale před koupí 
dobře zvážit. 

Mimochodem, přednedávnem se mi dostala do ruky pěkná věcička jménem HP Movie Writer - 
externí DVD vypalovačka s A/D převodníkem, určená mj. i pro přímé převedení analogových filmů na 
DVD disk. Abyste to ale mohli udělat, musíte nainstalovat 470 MB (!) softwaru, jehož součástí je i HP 
Video Transfer Wizard. Samotný ovladač mechaniky, resp. samotný průvodce už vůbec nenainstalujete! 
Hodně by mě zajímalo, jak tohle vidíte a jaké s tím máte zkušenosti. Ať kladné, či záporné. S tímhle totiž 
mohou být setsakra velké problémy! 

O PAMĚŤOVÝCH KARTÁCH 
Klid v oblasti paměťových karet zjevně nehrozí. Zhruba rok a půl uplynulo od uvedení té poslední a 

už je tady další. Tentokráte s posvěcením asociace PCMCIA přichází ExpressCard, která svým způsobem
připomíná MemoryStick. Dlouhá je 75 mm a v jedné verzi je široká 34 mm, v druhé, "elkové" verzi je na 
jednom konci široká stejně jako PC karta, tedy 54 mm, na druhém konci má pak přechod na zmíněných 
34 mm. Oba typy jsou vysoké 5 mm. 

ExpressCard má být univerzální kartou, ale prvoplánově má sloužit především k modulárnímu 
rozšíření určenému pro stolní a přenosné počítače. Fyzicky si má rozumět s USB 2.0 a s nově 
vytvářeným standardem PCI Express. Karta bude zřejmě obecně přijata velmi rychle, protože se na jejím 
formátu shodly firmy jako Dell, HP, IBM, Intel, Lexar či Microsoft. 

O SOFTWARU 
Přednedávnem jsem objevil firmu Chaos Software a její Time & Chaos contact manager. Musím říci, 

že už dlouho jsem se nad něčím z počítačového světa tolik nenasmál jako nad názvy produktů téhle firmy.
Mimochodem, adresa www.chaossoftware.com/chaos32.html mě tedy také dostala. Už úvodní věta "Time
and Chaos is the best contact manager software for..." myslím opravdu stojí za to. 

O WI-FI 
Tak mě pražská firma Noranet u nás na vesnici připojila ke svému Wi-Fi okruhu a já zažívám blaho 

znovuzrození. Být čtrnáct dnů bez internetu bych opravdu nepřál nikomu, kdo je na něj zvyklý. A první 
zkušenosti? Mám zatím puštěnu nejnižší variantu (64 kb/s, sdílenou až šesti uživateli) a po čtrnácti dnech
provozu si stále lebedím. Je jasné, že v tomhle okamžiku nemohu říci ani popel, ale už vím, že husté 



sněžení není problém a zatím jsem neměl jediný výpadek. Uvidíme, jak to bude pokračovat, protože vše 
mám zapůjčeno na dva měsíce. 

Bohumil Herwig, bohous@herwig.cz 
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